
Protokół nr XXXIII/2021 
z sesji Rady Powiatu w Nysie  

z dnia 10 listopada 2021 r.  

Obrady rozpoczęto 30 września 2021 o godz. 11:00, a zakończono o godz. 12.37 tego samego 
dnia.  

W posiedzeniu wzięło udział 23 radnych:  

1. Jolanta Barska 
2. Czesław Biłobran 
3. Piotr Bobak 
4. Grażyna Bortniczuk 
5. Joanna Burska 
6. Jacek Chwalenia 
7. Adam Fujarczuk 
8. Janusz Jaskot 
9. Tomasz Jazienicki 
10. Henryk Kamiński 
11. Zbigniew Karnaś 
12. Danuta Korzeniowska 
 

13. Andrzej Kruczkiewicz 

14. Bożena Lewińska 
15. Teresa Nosal 
16. Daniel Palimąka 
17. Grzegorz Samborski 
18. Paweł Szymkowicz 
19. Piotr Woźniak 
20. Bogdan Wyczałkowski 
21. Damian Wylężek 
22. Janusz Zapiór 
23. Anna Ziółkowska-Woźny  
     
  

1. Sprawy organizacyjne, 
 
a) otwarcie posiedzenia, 

Przewodniczący Rady– B. Wyczałkowski otworzył XXXII sesję Rady Powiatu w Nysie, która 
odbyła się w trybie zdalnym. 

b) stwierdzenie kworum, 

Przewodniczący Rady oznajmił, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy aktualnie 22 radnych,   
co wobec ustawowego składu Rady, wynoszącego 25 osób stanowi kworum niezbędne  
do uznania obrad za prawomocne (lista obecności - załącznik nr 1). 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Sprawy organizacyjne, 
a) otwarcie posiedzenia, 
b) stwierdzenie kworum, 
c) przyjęcie protokołu z XXXII sesji. 
 

2. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu, 
 

3. Interpelacje i zapytania radnych, 
 

4. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych oraz ocena funkcjonowania Strategii 
Oświatowej Powiatu Nyskiego,  
a) przedstawienie informacji,  
b) opinia Komisji Edukacji, Kultury i Promocji oraz Komisji Budżetu i Spraw 

Regulaminowych,  
c) dyskusja,  
d) przyjęcie informacji.  
 
 
 



5. Analiza oświadczeń majątkowych za 2020 r.  
a) przedstawienie informacji przez Przewodniczącego Rady,  
b) przedstawienie informacji przez Starostę Nyskiego,  

 

6. Podjęcie uchwał w sprawie:  
a) ustalenia na 2022 r. opłat za usunięcie i parkowanie pojazdów usuniętych z drogi oraz 

wysokości kosztów, do pokrycia, których obowiązany jest właściciel pojazdu w 
przypadku odstąpienia od jego usunięcia, 

b) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2021 r., 
c) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-2036. 

 

7. Wolne wnioski. 
 

8. Zamknięcie obrad. 
Ad 1 c) przyjęcie protokołu z XXXII sesji. 
 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia protokołu z XXXII sesji..  
 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 3 
 

Wyniki imienne: 
 

ZA (18) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, 
Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Piotr Woźniak 
 

BRAK GŁOSU (3) 
Bożena Lewińska, Paweł Szymkowicz, Anna Ziółkowska-Woźny 
 

NIEOBECNI (3) 
Tomasz Jazienicki, Kazimierz Rozumek, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

2. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Zarządu (załącznik nr 2), 
 

W tej części posiedzenia nikt z radnych nie zabrał głosu.  
 

3. Interpelacje i zapytania radnych, 
 

Radny D. Palimąka wystąpił z wnioskiem, aby Zarząd przedstawił chronologicznie od listopada 
2018 r. do dziś, wszystkie działania dotyczące wizji funkcjonowania Szpitala w Głuchołazach.  
Przy okazji poinformował, że w ostatnim czasie uczestniczył w spotkaniu Komisji Zdrowia oraz 
Zespołu ds. funkcjonowania SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach, na którym poruszano  
te kwestie. Jednym z uczestników był Dyrektor Opolskiego Oddziału NFZ Pan Robert Bryk, który 
stwierdził, iż oczekiwał że zostaną mu przedstawione jakieś rozwiązania, do których będzie 
mógł się odnieść.  
Radny stwierdził, że odniósł wrażenie, że Starosta oczekiwał od dyrektora NFZ tego samego, co 
pokazuje, że Zarząd nie ma żadnej wizji.  
 



Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że również uczestniczył w tym spotkaniu. Dodał, że dyrektor 
NFZ w trakcie swojej wypowiedzi powiedział jakie ma oczekiwania. Należało tylko z tego 
wyciągnąć wnioski.  
 

Radny poprosił następnie o udzielenie informacji na temat wyjazdu delegacji Powiatu Nyskiego 
do miasta partnerskiego w Armenii oraz przybliżenie zasad korzystania ze strefy płatnego 
parkowania na ulicy Piastowskiej w Nysie.   
 
Radny Czesław Biłobran zabierając głos w sprawie posiedzenia Komisji Zdrowia oraz Zespołu 
ds. funkcjonowania SP ZOZ ZOZ w Głuchołazach oznajmił, że po tym spotkaniu zostanie 
przygotowany materiał, który będzie zawierał konkretne propozycje rozwiązań. Zostanie on   
w ciągu miesiąca przedstawiony radnym. Dodał, że na tym zostanie zakończona działalność 
Zespołu i będzie wnioskował do Pana Starosty o jego rozwiązanie.  
 

Odpowiadając na zapytanie dotyczące wyjazdu do Armenii wyjaśnił, że odbył się on na 
zaproszenie władz Talina. Delegacja była kilkuosobowa. W trakcie wizyty rozmawiano na temat 
propozycji współpracy. W związku z trudnościami jakie mają nasi partnerzy  
z transportem dzieci i młodzieży do szkół, Powiat Nyski przekazał im autobus, który został już 
wycofany z użytkowania w PKS w Nysie. Będzie on poddany niewielkim remontom  
i jeszcze im trochę posłuży.  Ponadto przekazano również sprzęt i wyposażenie medyczne dla 
tamtejszego szpitala. Planowana jest także wymiana młodzieży. Jednak dopiero po ustaniu 
utrudnień związanych z pandemią COVID-19.   
 
Radny Piotr Woźniak stwierdził, że szkolenie radnych które odbyło się w Sulisławiu było 
niezasadne, biorąc pod uwagę, że kilka dni później mamy sesję w trybie zdalnym. Spytał przy 
okazji, co było tematem tego szkolenia, jaki był jego koszt i z jakich środków to zapłacono. 
 
Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski odparł, że tematem szkolenia był trening asertywności. 
Dodał, że szkolenie zostało zorganizowane, gdyż wielu radnych zgłaszało chęć bezpośredniego 
spotkania. Udział w szkoleniu był dobrowolny. Co do kosztów szkolenia stwierdził, że o ile Pan 
P. Woźniak złoży pisemne zapytanie, to w tym samym trybie zostanie mu udzielona odpowiedź 
przez Biuro Obsługi Rady.  
 
Radny P. Woźniak poprosił o wyjaśnienie na czym polegał ten trening asertywności.  
 
Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski odparł, że odpowiedź zostanie udzielona w formie 
pisemnej.  
 
Radny P. Woźniak odparł, że pyta o wydatkowanie środków publicznych i co jest tego efektem. 
Dodał, że dziwi go to, że nie może uzyskać odpowiedzi na to zapytanie na forum publicznym. 
 
Radny Paweł Szymkowicz stwierdził, że dołącza się do zapytania radnego Piotra Wożniaka  
i chciałby jednocześnie, aby odpowiedź była uzupełniona o informację do jakich ośrodków 
zwracano się z zapytaniem o możliwość szkolenia i jakie były oferty w stosunku do tego, 
co zaoferował Hotel Sulisław. 
 
Radny J. Chwalenia ponowił swoją prośbę o przedstawienie zasad korzystania ze strefy płatnego 
parkowania na ulicy Piastowskiej w Nysie.  
 
Wicestarosta – Damian Nowakowski wyjaśnił, że wszelkie informacje dotyczące parkowania są 
zamieszczone na stronie internetowej Starostwa. Wyjaśnił, że początkowo był pomysł, aby 
wprowadzić tzw. m-karty czyli bilety miesięczne. PKS w Nysie był przygotowany na to, aby to 
wdrożyć. Po wielu informacjach od mieszkańców zaproponowano inne rozwiązanie.  
W drugiej połowie miesiąca będą wprowadzone oznakowania i parking przy ul. Piastowskiej 
będzie funkcjonował jako tzw. „Parkuj i Jedź”. Aby tam zaparkować należy w parkomacie 



wydrukować bilet bezpłatny, który należy umieścić za szybą w samochodzie. Dodatkowo osoby, 
które posiadają bilety miesięczne PKS i PKP czy inne, będą mogły z kasy PKS otrzymać darmową 
winietę, którą należy umieścić za szybą.  
 
Radny Cz. Biłobran potwierdził, że na dziś zgodnie z poleceniem Starosty, PKS będzie wydawał 
te winiety. Dodał jednocześnie, że uprawnieni do darmowego korzystania będą nie tylko 
posiadacze biletów miesięcznych MZK w Nysie, PKS w Nysie, PKP, lecz także innych prywatnych 
przewoźników. Dodatkowo wyjaśnił, że jeśli ktoś w rodzinie posiada dwa samochody, to winieta 
będzie ważna na oba.  
 
Radny – J. Chwalenia spytał kto i w jaki sposób będzie to kontrolował, ile nas będzie to 
kosztowało. Przypomniał również, że swego czasu rozważano sytuację dotyczącą zapłacenia 
kary za niewprowadzenie strefy parkowania. Spytał czy Zarząd się nad tym zastanawiał.  
 
Wicestarosta – Damian Nowakowski odparł, że szczegółowe informacje w tej sprawie zostaną 
udzielone na piśmie. 
 
Ad 4. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych oraz ocena funkcjonowania 
Strategii Oświatowej Powiatu Nyskiego (załącznik nr 3 do protokołu), 
 
a) przedstawienie informacji, 
 
Przewodniczący Rady oznajmił, że radni otrzymali w materiałach przedmiotową informację 
oraz, że była ona też dostępna w Biurze Obsługi Rady.  
 
b) opinia Komisji Edukacji, Kultury i Promocji, 
 
Przewodniczący Komisji – Damian Wyleżęk oznajmił, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotową informację. 
 
c) dyskusja, 
 
Radny Jacek Chwalenia spytał jakie są koszty na poszczególne szkoły w stosunku do subwencji 
jaką otrzymujemy ze względu na ilość uczniów w danej szkole, ile dopłacamy jeśli chodzi  
o utrzymanie szkół. 
Zwrócił się także o informacje na temat procentowego wskaźnika wykorzystania 
poszczególnych sal szkolnych.  
Ponadto poprosił, aby Zarząd ustosunkował się do wypowiedzi poprzedniego Starosty na temat 
tego, że za jego kadencji nie dopłacano do oświaty.  
 
Radny Czesław Biłobran zabierając głos stwierdził, że jego zdaniem nie ma takich pieniędzy, 
które byłyby zmarnowane na edukacje i inwestowanie w przyszłość młodego pokolenia. Dodał, 
że często funkcjonowanie oświaty rozpatruje się w kategoriach, czy szkoła jest opłacalna. 
Tymczasem jest to kwestia bardzo złożona i nie wszystko od nas zależy. Dodał, że mówiąc o tym, 
że się nie dopłacało miał na myśli skalę tych dopłat. Do oświaty dopłacało się zawsze, również za 
poprzednich Starostów: Z. Majki, A. Fujarczuka czy w trakcie jego kadencji. Jednak obecna skala 
jest bardzo duża. To już jest 7 mln zł. Dodał, że nie uważa, że za jego kadencji wszystkie decyzje 
były dobre, a teraz są złe. Stwierdził również, że dyskusja na temat oświaty powinna się 
sprowadzać do innych wątków niż tylko finanse, to jest czy proporcje kształcenia ogólnego  
i zawodowego są właściwe, czy kierunki kształcenia spełniają oczekiwania przedsiębiorców, itp. 
 
Radny Jacek Chwalenia stwierdził następnie iż jego zdaniem należy się zastanowić nad 
połączeniem dwóch szkół, aby nie doprowadzić do sytuacji, że „staniemy pod ścianą” jak było ze 
szkołą w Biechowie czy Szpitalem w Głuchołazach. 



Przypomniał, że na jednej z sesji, Rada przekazała 850 tys. zł na szkołę przy Alei Wojska 
Polskiego. Dodał, że jest zwolennikiem połączenia dwóch szkół i w jednej szkole powinien się 
mieścić MOW i MOS. Dziś wydajemy pieniądze na nie swoje mienie, a moglibyśmy połączyć dwie 
szkoły. Byłaby to korzyść finansowa i jednocześnie korzyść dla nauczycieli i wychowanków. 
Zdaniem radnego utrzymywanie nie swojego mienia jest niegospodarnością.  
 
Starosta Andrzej Kruczkiewicz – odnosząc się do pytania radnego J. Chwaleni na temat kosztów 
utrzymania ucznia stwierdził, że nie jest w tej chwili w stanie podać takich informacji, bo 
wymagają one przeliczenia. 
Oznajmił następnie, że rok szkolny 2020/2021 był jednym z najtrudniejszych w powojennej 
historii. Przez 8 miesięcy nauka odbywała się w trybie zdalnym. Zarząd dobrze się wywiązał  
ze swoich obowiązków w tym trudnym czasie. Egzaminy maturalne wypadły bardzo dobrze. 
Również dobrze wypadł nabór. Do naszych szkół przyjęliśmy 142 osoby spoza powiatu 
nyskiego. Oznacza to, że mamy bardzo dobrą bazę oświatową.   
Kontynuując zwrócił uwagę, że dziś lepsze nabory miały szkoły branżowe i technika niż szkoły 
ogólnokształcące. To oznacza, że w najbliższym czasie konieczne będą określone działania. 
Powinniśmy też na komisjach rozmawiać na temat ewentualnych kierunków kształcenia.  
 
Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że faktycznie nabór jest bardzo dobry. Widać to głównie  
w „Mechaniku”, który jest bardzo dobrze zarządzany. Również nabór do LO Carolinum był duży. 
Po raz pierwszy zdarzyło się tak, że w Liceum Diecezjalnym czekali na tych, którzy nie dostali się 
do Carolinum. Oznacza to, że LO Carolinum funkcjonuje bardzo dobrze.    
 
Starosta A. Kruczkiewicz stwierdził, że w pewnym momencie świetność Carolinum zagasło 
dlatego ten nabór jest pozytywnym sygnałem. Zaznaczył jednocześnie, że nie było naboru  
do liceum ogólnokształcącego w Paczkowie i Głuchołazach. Stwierdził również, że Carolinum, 
którego zadaniem jest przygotowanie przyszłych studentów spełnia swoją role.  
Chwalimy to i cieszymy się z tego, ale należy też pamiętać, że rośnie „potęga” szkół branżowych  
i techników.     
 

Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że cieszy się z tego, że Starosta i ma nadzieję, że również 
Zarząd zauważyli pracę Carolinum. Zaznaczył, że podziękowania należą się dyrekcji jak  
i nauczycielom tej szkoły.  
  
d) przyjęcie informacji. 
 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia informacji 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 

Wyniki imienne: 
 

ZA (21) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew 
Karnaś, Danuta Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz 
Samborski, Paweł Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna 
Ziółkowska-Woźny 
 

PRZECIW (1) 
Piotr Woźniak 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Bożena Lewińska 



NIEOBECNI (2) 
Kazimierz Rozumek, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
5. Analiza oświadczeń majątkowych za 2020 r. 
 

a) przedstawienie informacji przez Przewodniczącego Rady, 

Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski przedstawił analizę oświadczeń majątkowych radnych 
powiatu za 2020 r. (załącznik nr 4). 

b) przedstawienie informacji przez Starostę Nyskiego, 

Starosta – A. Kruczkiewicz przedstawił analizę oświadczeń majątkowych członków Zarządu, 
skarbnika, sekretarza, kierowników jednostek organizacyjnych oraz osób upoważnionych do 
wydawania decyzji administracyjnych (załącznik nr 5). 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
a) ustalenia na 2022 r. opłat za usunięcie i parkowanie pojazdów usuniętych z drogi oraz 
wysokości kosztów, do pokrycia, których obowiązany jest właściciel pojazdu  
w przypadku odstąpienia od jego usunięcia (załącznik nr 6), 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie ustalenia na 2022 r. opłat za usunięcie i parkowanie pojazdów 
usuniętych z drogi oraz wysokości kosztów, do pokrycia, których obowiązany jest właściciel 
pojazdu w przypadku odstąpienia od jego usunięcia, 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 2 
 

Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Janusz Jaskot, Tomasz Jazienicki, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Paweł 
Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Janusz Zapiór 
 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Bożena Lewińska, Piotr Woźniak 
 

BRAK GŁOSU (3) 
Adam Fujarczuk, Damian Wylężek, Anna Ziółkowska-Woźny 
 

NIEOBECNI (2) 
Kazimierz Rozumek, Maria Żukowska-Jacykowska 
 

b) zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2021 r. (załącznik nr 7), 
 

Radny – Jacek Chwalenia spytał z czego wynika różnica w kwocie 1,3 mln zł na inwestycji 
Centrum Przesiadkowe. Dodał, że po to wydzieliliśmy to zadanie ze wspólnego zadania z Gminą 
Nysa, aby było taniej. Pytał czy Zarząd analizował skąd wzięły się te wyższe koszty i czy nie 
mogliśmy z czegoś zrezygnować. 
 
Wicestarosta – Damian Nowakowski wyjaśnił, że w przetargu, który został ogłoszony 
wykonawcy zaproponowali takie kwoty. Dodał, że nie ma czasu na to, aby unieważnić przetarg,  



a poza tym trzeba pamiętać, że ceny ciągle rosną. Dlatego istnieje ryzyko, że każdy kolejny 
przetarg odciągnie w czasie realizację zadania, a cena zaoferowana przez oferenta nie będzie 
taka, jak pierwotnie była ustalona w kosztorysie. Kontynuując dodał, że analizowano możliwość 
dokonania pewnej korekty w projekcie, tj. usunięcie jednej wiaty, która zdaniem niektórych jest 
niepotrzebna. Koszt tej wiaty to 2 mln zł. Jednak i w tym przypadku nie ma pewności, że 
usuwając jedną z dwóch wiat, uzyskamy oszczędność. Podsumowując stwierdził, że czas nas 
nagli, jest dofinansowanie do tego projektu i powinniśmy tę ważna dla mieszkańców powiatu 
inwestycję rozpocząć. 
 
Radny Jacek Chwalenia stwierdził, że mówi się, że Centrum Przesiadkowe jest ważną inwestycją, 
a tymczasem nigdzie nie widział analizy ile autobusów będzie jeździło, ile pociągów, ilu 
pasażerów będzie się przesiadało na tym Centrum. 
 
Wicestarosta – Damian Nowakowski odparł, że zadanie jest realizowane wspólnie z Gminą Nysa, 
która jest partnerem wiodącym. Gmina posiada obszerne analizy tego projektu i jeśli radny 
będzie zainteresowany, to zwróci się o ich udostępnienie i prześle radnemu. 
 
Radny J. Chwalenia odparł, że nie potrzebuje żeby mu przesyłać całą analizę, niemniej jednak 
chciałby wiedzieć na czym opieraliśmy się podejmując decyzję o tej inwestycji. Poprosił 
następnie, aby głos w tej sprawie zabrał radny P. Bobak, który jest w tej kwestii dobrze 
zorientowany.  
 
Radny P. Bobak oznajmił na wstepie, że oferty na realizację zadania, w części należącej do 
Powiatu  zostały otwarte i są analizowane. Najprawdopodobniej wygra ten sam wykonawca, 
który realizuje część zadania dla Gminy Nysa. Dodał, że cieszy go fakt, że Zarząd przedłożył dziś 
Radzie propozycje, zmian w budżecie, zwiększającą wydatki na to zadanie o 800 tys. zł,  
co pozwoli rozstrzygnąć przetarg i przystąpić do realizacji zadania. Również dziś Rada Miejska 
w Nysie podjęła uchwałę o przekazaniu dotacji dla Powiatu Nyskiego w kwocie 400 tys. zł na to 
zadanie.      
Kontynuując oznajmił, że kilka lat temu był realizowany projekt dotyczący rozwoju subregionu 
południowego województwa opolskiego (wcześniejsza nazwa subregion nyski). Ten subregion 
działa dziś na zasadzie stowarzyszenia, którego członkami jest kilkanaście samorządów. 
Przedstawiciele samorządów spotykają się i rozmawiają m.in. o tym jakie inwestycje będą 
realizowane. Gównie chodzi o inwestycje strategiczne dla całego subregionu. W chwili gdy 
powstawał ten subregion była opracowana strategia rozwoju transportu. Wynikało z niej,  
że centrum przesiadkowe, które miałoby powstać w Nysie, będzie miało charakter strategiczny. 
Firma, która analizowała przepływy komunikacyjne, ustaliła, że koncentrują się one głównie  
w Gminie Nysa. Dodał, że zadanie to należy połączyć z rządowym projektem budowy 
Centralnego Portu Komunikacyjnego, który zakłada, że przez Nysę będzie przebiegała 
„szprycha” nr 8. Dodał, że jeśli ktoś byłby zainteresowany, to jest w posiadaniu tej strategii.  
 
Radny Czesław Biłobran oznajmił, że był wówczas szefem „Subregionu Południe”. Rozmawiano 
o tych kwestiach i pamięta ile miała kosztować ta inwestycja. Nie był to tak duży koszt, jak dziś. 
Dodał, że „zawsze się tak kończy, gdy ktoś buduję dom, a o projekcie domu decyduje sąsiad”. 
Przystępując do inwestycji należy powiedzieć jakie się ma środki i w oparciu o to zlecić 
wykonanie projektu. Tymczasem oddaliśmy fazę projektowania „sąsiadowi”, który 
zaprojektował Centrum na skalę miasta wojewódzkiego. Teraz musimy to zrealizować. 
 
Radny Jacek Chwalenia zwrócił uwagę, że w prasie fachowej pisze się o odchodzeniu od tzw. 
wielkich centrów przesiadkowych i o gigantomanii. Dodał, że odkąd pamięta, to praktycznie  
każda inwestycja kończy się tym, że trzeba do niej dołożyć więcej, niż przewidywano na wstępie. 
Spytał czy była jakaś dyskusja na ten temat między Zarządem Powiatu  
a Burmistrzem Nysy.  
 



Wicestarosta – Damian Nowakowski odparł, że odbyło się wiele spotkań i rozmów  
z Burmistrzem na temat zasadności tej inwestycji. Analizowano tę sprawę również  we własnym 
gronie. Dodał, że gdyby teraz Powiat uznał, że nie chce realizować tego zadania,  
to zgodnie z projektem, autobusy PKS musiałyby stamtąd zniknąć bowiem w miejscu gdzie się 
zatrzymują będzie teraz parking.  
Kontynuując dodał, że takie centrum jest potrzebne, bo oprócz przewoźników, którzy dowożą 
pasażerów do Głuchołaz, Kamiennika czy Otmuchowa, zatrzymują się tam przewoźnicy 
międzynarodowi, a dziś ten przystanek wygląda strasznie. Dodał także że nie uczestniczył  
w projektowaniu. Ponadto był zwolennikiem, aby zrezygnować z jednej wiaty. Wówczas byłaby 
pewna oszczędność. Jednak dziś nie podjąłby decyzji, aby robić rewizję kosztorysu i projektu bo 
nie ma pewności, że rezygnując z jednej wiaty, można byłoby cokolwiek oszczędzić.    
Podsumowując stwierdził, że na pewno ta inwestycja jest potrzebna, bo będą lepsze warunki                  
i poprawi się wizerunek miasta i powiatu. 
 
Radny – J. Chwalenia nawiązując do wypowiedzi przedmowcy stwierdził, że Powiat ma swoją 
działkę w okolicach dworca, w miejscu gdzie dawniej stał „Bar Janek” i nie musielibyśmy się 
przenosić.  
 
Radny P. Bobak stwierdził, że Gmina Nysa nie miała decydującego zdania, co do tej inwestycji. 
Decydowała wspólnie z Powiatem, który współfinansował powstanie dokumentacji. 
Uwzględniono również stanowisko Pani Prezes PKS w Nysie. Projekt tej inwestycji i jej 
wizualizacja znane są od kilku lat, dlatego nie rozumie burzy, jaka jest wokół tej sprawy. Dodał, 
że samorządy powinny współpracować w realizacji znaczących i ważnych inwestycji 
infrastrukturalnych. Tak się dzieje w Gminie Nysa, za co dziękuje też Zarządowi Powiatu.   
   
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Nyskiego na 2021 r.,  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, Paweł 
Szymkowicz, Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór, Anna Ziółkowska-Woźny 
 
PRZECIW (1) 
Piotr Woźniak 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Bożena Lewińska 
 
BRAK GŁOSU (1) 
Tomasz Jazienicki 
 
NIEOBECNI (2) 
Kazimierz Rozumek, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
 
 
 



c) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-2036 (załącznik nr 8), 
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcia uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2021-2036. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Jolanta Barska, Czesław Biłobran, Piotr Bobak, Grażyna Bortniczuk, Joanna Burska, Jacek 
Chwalenia, Adam Fujarczuk, Janusz Jaskot, Henryk Kamiński, Zbigniew Karnaś, Danuta 
Korzeniowska, Andrzej Kruczkiewicz, Teresa Nosal, Daniel Palimąka, Grzegorz Samborski, 
Bogdan Wyczałkowski, Damian Wylężek, Janusz Zapiór 
 
PRZECIW (1) 
Piotr Woźniak 
 
WSTR 
Tomasz Jazienicki, Bożena Lewińska, Paweł Szymkowicz 
 
BRAK GŁOSU (1) 
Anna Ziółkowska-Woźny 
 
NIEOBECNI (2) 
Kazimierz Rozumek, Maria Żukowska-Jacykowska 
 
7. Wolne wnioski. 
 
Radny Daniel Palimąka przedstawił informację dotyczącą podjętych przez samorząd 
Województwa Opolskiego działań w sprawie rozwiązania problemu dotyczącego 
przepełnionych szynobusów na linii Nysa – Opole.  
Oznajmił, że Polregio przeprowadziło badania, z których wynika, że obłożenie składu przekracza 
200-krotność w stosunku do miejsc siedzących. 
W związku z tym na posiedzeniu Zarządu Województwa, w którym uczestniczyli przedstawiciele 
Polregio podjęto decyzję o wprowadzeniu na odcinku od Tułowic do Opola dodatkowej 
komunikacji zastępczej w postaci autobusu. Najprawdopodobniej będzie on jeździł już od 
najbliższego poniedziałku. Natomiast rozwiązanie docelowe potrwa dłużej. Być może w ciągu 3 
tygodni zostanie uruchomiony podwójny skład, co rozwiąże problem porannego kursu o godz. 
6.30 z Nysy do Opola.  
W dalszej kolejności radny w imieniu członka Zarządu Województwa Opolskiego – Sz. Ogłazy 
przedstawił informację dotyczącą realizowanych i planowanych inwestycji na drogach 
wojewódzkich w powiecie nyskim. 
Poinformował, że obecnie prowadzone są 4 inwestycje na drogach wojewódzkich, to jest: 
budowa chodnika w miejscowości Polski Świętów (droga nr 411), przebudowa odwodnienia  
w  Rusocinie (droga nr 406), modernizacja drogi nr 411 w Głuchołazach oraz remont drogi 489 
przy ul. Mieczysława I w Nysie.  
Jeśli chodzi o  planowane zadanie, to są to: remont chodnika w ciągu drogi 382 w Paczkowie 
oraz budowa chodnika w ciągu drogi 405 w Sowinie. Ponadto jest jeszcze jedna warunkowa 
inwestycja, tj. budowa drogi od miejscowości Przełęk do Niwnicy (przedłużenie obwodnicy 
Nysy). To zadanie uwarunkowane jest otrzymaniem dotacji rządowej. Być może  
w ciągu miesiąca będzie informacja w tej sprawie.  
Kontynuując dodał, że jeśli chodzi o budowę ronda, jednego czy drugiego, czy też remonty na 
drodze Nysa – Korfantów, to sugeruje, aby Pan Starosta na ten temat rozmawiał  



z wicemarszałkiem czy marszałkiem Województwa lub choćby z dyrektorem Zarządu Dróg 
Wojewódzkich a nie z posłami czy radnymi sejmiku, bo są zaciągane jakieś zobowiązania, które 
nie mają się nijak do rzeczywistości. 
 

Starosta A. Kruczkiewicz zaapelował, aby w związku z jutrzejszym  Świętem Odzyskania 
Niepodległości radni wzięli czynny udział w jego obchodach. 
 
Radny – J. Chwalenia odnosząc się do kwestii prognozy finansowej zwrócił uwagę, że zadłużamy 
się do 2038 r. Mamy dobrą perspektywę. Trzeba jednak pomyśleć o pewnej restrukturyzacji 
Starostwa i innych jednostek organizacyjnych. 
Radny zwrócił również uwagę, że informację jaka ukazała się na facebook o przekazaniu przez 
Starostę 2 tys. maseczek ochronnych dla PKS odbiera jako propagandę. Zaznaczył, że koszt tych 
maseczek to 360 zł i zapewne PKS bez problemu stać na ich zakup. 
W dalszej kolejności radny przypomniał, że przed ostatnią sesją Rady, odbyło się posiedzenie 
Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych, na którym opiniowano projekty uchwał. Miały być 
one wprowadzone do porządku sesji, jednak ostatecznie ich ni było. W związku z tym radny 
spytał co się stało.  
 
Radny Cz. Biłobran stwierdził, że informację o przekazaniu maseczek zamieszczono  
w mediach po to, aby powiadomić pasażerów PKS, że w razie gdyby ktoś zapomniał maseczki,  
to będzie ją mógł otrzymać od kierowcy i będzie mógł skorzystać z przewozu. Zaznaczył, że nie 
miało to na celu żadnej propagandy. Dodał, że zdażyło się już, że kierowcy odmówili zabrania 
pasażerów, którzy nie mieli przy sobie maseczki.  
 
Przewodniczący Rady – B. Wyczałkowski oznajmił, że jeśli chodzi o projekty uchwał, które były 
opiniowane na Komisji Budżetu i Spraw Regulaminowych to zdecydował, że będą one 
procedowane zwyczajnym trybem na najbliższej sesji.  
 
9. Zamknięcie obrad. 
Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XXXIII sesję Rady 
Powiatu.  
 
 
Protokołował  
 
Zenon Wiszniewski 

 
 
 

 


